
 
 

Protokół nr 19/2016 

 

posiedzenia Komisji Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa Obywateli 

i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej  Inowrocławia, odbytego  

w dniu  14 października 2016 r.  w Urzędzie Miasta Inowrocławia  

 

................................................................................................................................ 

 

Przebieg obrad: 

Pan Grzegorz Piński – Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, 

Bezpieczeństwa Obywateli i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej 

Inowrocławia, o godz. 845 otworzył Komisję i po  powitaniu  członków Komisji 

oraz  zaproszonych  gości  stwierdził, że zgodnie z listą obecności,  

w Komisji  uczestniczy 4 radnych, co stanowi kworum pozwalające  

na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i 2  

do protokółu. 

 

Porządek obrad: 

1. Funkcjonowanie systemu monitoringu w Inowrocławiu. 

2. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

3. Sprawy bieżące. 

 

Do porządku obrad nie wniesiono żadnych uwag (za - 4), przystąpiono zatem  

do jego realizacji.  

 

Ad.1. Funkcjonowanie systemu monitoringu w Inowrocławiu. 

Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokółu. 

 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej Inowrocławia: 

Pan Komendant przedstawił informację na temat funkcjonowania systemu 

monitoringu w Inowrocławiu. 

„W celu zwiększenia poczucia bezpieczeństwa mieszkańców Miasta 

Inowrocławia, eliminowania przestępstw, wykroczeń i innych patologicznych 

zachowań, władze miasta podjęły decyzję o konieczności monitorowania 

wizyjnego miasta. Finałem podjętych działań było uruchomienie w 2003 r. 

monitoringu wizyjnego miasta, centrala którego, na mocy porozumienia 

zawartego przez Prezydenta Miasta Inowrocławia i Komendanta Powiatowego 

Policji w Inowrocławiu została umiejscowiona w Komendzie Powiatowej Policji 

w Inowrocławiu przy ul. Toruńskiej 15. Początkowo system monitoringu 

miejskiego obejmował 10 kamer z przesyłem radiowym sygnału wizyjnego oraz 

została do niego wpięta kamera, która posiadała łącze przewodowe na  

ul. Kilińskiego (biblioteka miejska). Corocznie Rada Miejska Inowrocławia,  
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w miarę posiadanych środków finansowych ujmowała w budżecie 

miasta fundusze, które poza koniecznością zapewnienia obsługi i serwisowania 

urządzeń, przewidywały sukcesywną rozbudowę sieci monitoringu wizyjnego. 

Lokalizacja poszczególnych punktów kamerowych systemu wynikała z analiz 

bezpieczeństwa przeprowadzanych przez Policję oraz postulatów mieszkańców 

miasta. Obsługa systemu monitoringu realizowana jest przez pracowników  

i funkcjonariuszy Straży Miejskiej oraz Policji. Aktualnie, Straż Miejska 

Inowrocławia wyznaczyła do stałej obsługi systemu 2 pracowników straży, 

którzy pracują w systemie zmianowym przy uwzględnieniu zapotrzebowania 

wskazywanego m.in. przez Policję. 

Od 2003 roku, a więc od zastosowania kamer w rejonach objętych 

monitoringiem wyeliminowano wiele występujących zagrożeń. Obecnie 

monitoring spełnia przede wszystkim funkcję prewencyjną, albowiem szybka 

reakcja służb mundurowych (Policji, Straży Miejskiej) na występujące 

zagrożenia pozwala zapobiegać przede wszystkim przestępczości przeciwko 

życiu i zdrowiu jak również zakłócaniu ładu i porządku publicznego, 

zaśmiecaniu miejsc publicznych, naruszeniom bezpieczeństwa i porządku  

w komunikacji itd. W monitorowanych miejscach mieszkańcy i osoby 

przyjezdne mogą czuć się bezpiecznie, natomiast tym sposobem Straż Miejska, 

czy Policja realizuje jedną z funkcji tj. przeciwdziałanie zjawiskom 

kryminogennym i przestępczym. Na dzień 31.08.2016 r. poprzez sukcesywne 

zabezpieczanie środków finansowych na rozbudowę, inwestowanie  

w najnowocześniejsze rozwiązania technologiczne monitoringu, system 

obejmuje 27 punktów kamerowych, w skład którego wchodzi 12 kamer 

analogowych oraz 15 nowoczesnych kamer cyfrowych. Operator systemu, 

poprzez centrum monitoringu ma możliwość zdalnego, ręcznego sterowania 

poszczególnymi kamerami (wszystkie są obrotowe). Analiza bezpieczeństwa  

w poszczególnych punktach umiejscowienia kamer pozwala również na 

automatyczne ustawienie obserwacji poszczególnych stref, które obejmowane są 

zasięgiem danej kamery monitoringu. Obraz z kamer monitoringu jest 

zapisywany na twardym dysku w centrum monitoringu, który jest 

przechowywany około 3 tygodni. Następnie system nagrywa na zarejestrowany 

materiał aktualny obraz usuwając zapis stary.(…) Monitoring miejski zapewnia 

szybką reakcję na zauważone, naganne zachowania osób w miejscach objętych 

monitoringiem. W okresie 01.01.2016 – 31.08.2016 r. operator monitoringu 

miejskiego przekazał bezpośrednio dyżurnemu Straży Miejskiej 153 

stwierdzone naruszenia ładu i porządku publicznego. Z liczby tej 101 zgłoszeń 

dotyczyło naruszeń przepisów związanych z bezpieczeństwem i porządkiem w 

komunikacji, 26 przypadków dotyczyło spożywania alkoholu w miejscach 

publicznych, szczególnie na placach zabaw czy inowrocławskim Rynku, 26 

zgłoszenia dotyczyły innych wykroczeń m.in. wyprowadzanie psów bez smyczy 

i kagańca w miejscach publicznych, nie uprzątanie odchodów po zwierzętach 

itd. Przekazano również bezpośrednio oficerowi dyżurnemu Komendy 

Powiatowej Policji 39 przypadków naruszeń przepisów. 
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Funkcjonariusze Komendy Powiatowej Policji w 115 przypadkach dokonywali 

przeglądu zarejestrowanego materiału z monitoringu miejskiego w związku  

z prowadzonymi przez Policję postępowaniami”. 

 

W dyskusji głos zabierali: 

 

Grzegorz Piński: 

Kamera przy ul. Łokietka należąca  do systemu monitoringu, jest ulokowana na 

drzewie i to jest problem, bo moim zdaniem gałęzie zasłaniają prawidłową 

widoczność. Czy ktoś to sprawdza? 
 

 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej Inowrocławia: 

Kamera widzi inaczej, jak my, ona widzi kierunkowo.  Ta kamera działa 

prawidłowo.  

 

Lidia Stolarska: 

Czy są chętni do pracy w Straży Miejskiej, bo wiem, że były ogłoszenia  

o naborze. 

 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej Inowrocławia: 

Chętnych do pracy w Straży Miejskiej nie ma, a główna przyczyna, to niskie 

zarobki. 

 

Lidia Stolarska: 

W przesłanej nam informacji mamy zapis: „Aktualnie, Straż Miejska 

Inowrocławia wyznaczyła do stałej obsługi systemu 2 pracowników straży, 

którzy pracują w systemie zmianowym przy uwzględnieniu zapotrzebowania 

wskazywanego m.in. przez Policję”.  System zmianowy, to jaki? 
 

 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej Inowrocławia: 

Są dwie zmiany, tj. od 6.00 do 14.00 i od 14.00 do 22.00.  Ponadto, jak 

odbywają się nocne imprezy, to też kogoś dajemy. Jak monitoring będzie  

w Straży Miejskiej, to trzecia zmiana też by była zapewniona. 
 

Grzegorz Piński: 

Kamery powinny być  zamontowane w miejscach, gdzie występuje największe 

zagrożenie.  
 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej Inowrocławia: 

Przy ustalaniu miejsc, gdzie będą zamontowane kamery współpracowaliśmy  

z Policją. Kamery ustawialiśmy na stałe w miejscach, gdzie było największe 

zagrożenie. 
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Grzegorz Piński: 

Każdego roku Miasto daje środki na Policję. Czy część tych środków można 

przeznaczyć na oddelegowanie dwóch funkcjonariuszy do służby nocnej? 
 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej Inowrocławia: 

Nie można tego zrobić. Jest w uchwale Rady Miejskiej podana wyraźna 

celowość wykorzystania tych środków. 

 

Lidia Stolarska: 

Kiedy Osiedle „Stare Miasto” doczeka się kamer? W tej sprawie były już pisane 

uchwały Zarządu Osiedla, były składane interpelacje. Czy można jeszcze coś 

zrobić, aby ta sprawa ruszyła do przodu? 

 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej Inowrocławia: 

Nowe kamery, to już jest inwestycja, a inwestycjami zajmuje się w Urzędzie 

Miasta Wydział Inwestycji, Rozwoju Gospodarczego i Funduszy Europejskich.  

 

Lidia Stolarska: 

Na najbliższej sesji Rady Miejskiej złożę interpelację w tej sprawie. 

 

Grzegorz Piński: 

Pamiętam, że była propozycja zamontowania kamery na budynku szkoły przy 

ul. Toruńskiej? 

 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej Inowrocławia: 

Propozycja była, ale tam był problem drzew, które zasłaniałyby widoczność. 

 

Grzegorz Piński: 

Nie widzę więcej osób chętnych do zabrania głosu. 

Przystępujemy do głosowania. 

 

            Kto jest za przyjęciem informacji na temat funkcjonowania systemu 

monitoringu w Inowrocławiu?  

 

głosowanie:   za  - 4, przeciw – 0, wstrzym. się  - 0. 

 

Informacja została przyjęta. 

 

  

Ad.2. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

 

Grzegorz Piński: 

Spraw wymagających opinii Komisji nie było. 
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Ad.3. Sprawy bieżące.  

 

Lidia Stolarska: 

Korzystając z obecności p. Komendanta proszę, aby patrole Straży Miejskiej  na 

Osiedlu „Stare Miasto”, zwróciły baczniejszą uwagę na bałagan, jaki panuje  

w niektórych miejscach przy ul. Stare Miasto i ul. Młyńskiej.  

 

Grzegorz Piński: 

Nie widzę  więcej chętnych do zabrania głosu.  

W  związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam posiedzenie 

Komisji. Komisja zakończyła się o godz. 950 . 

 

 

Przewodniczący Komisji 

 

Grzegorz Piński 
 
 

 

 

 

 

Protokółowała 

Dorota Trojanowska 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


